
 
 
 

 
КОЕФИЦИЈЕНТИ У ПРОСВЕТИ - НЕМОГУЋА МИСИЈА 

 
         Председништво СрпС-а је на седници одржаној 03.10.2011.г. разматрао 
Уредбу о коефицијентима за обрачун и исплату плата запослених у јавним 
службама, као и предлог исте Уредбе Радне групе Министарства просвете и науке. 
Овај Предлог су синдикати просвете добили на састанку у Министарству, 
одржаном 29.09.2011. године. Предлог садржи „козметичке“ промене додатака на 
плату у случају одељенског старешинства (са 4% на 5%), наставнику у одељењу 
редовне школе у коме има ученика са сметњама у развоју – 1% по ученику, 
максимум два ученика по одељењу. Такође су по први пут регулисања питања 
наставничког звања: педагошки саветник – 2%, самостални педагошки саветник – 
3%, виши педагошки саветник – 4%; високи педагошки саветник 5%, ментор 
приправника – 3% и наставник кога је ментор одредио да прати приправника 
прва три месеца (за те месеце) – 1%. Министарство је намерило да ушпара на 
директорима, тако што ће директорима школа до 16 одељења (којих је највише у 
Србији) додатак на плату смањити са 20% на 15%, од 17-32 одељења (којих је све 
мање) задржати на 20%, а онима који имају 33-48 и преко 48 одељења (којих је 
најмање) дати 25% и 30% (5% и 10% више). 
         Председништво СрпС-а је остало при претходно испостављеним захтевима 
како би се ранији паритети између плате за најједноставнији и најсложенији рад у 
образовању сачували, а истовремено исправила неправда према категоријама 
запослених којима је утврђен коефицијент у износу недовољном да би им била 
исплаћивана и Законом загарантована минимална зарада. Предлог СрпС-а је да 
запослени за најједноставнији рад (физички радник) има коефицијент који садржи 
загарантовану минималну зараду и да се према његовом коефицијенту (7,85) који 
садржи плату за 184 сата дефинишу и остали коефицијенти и сачува ранији 
паритет. У том случају наставник са VII степеном би имао коефицијент 22,69. 
Другим речима, повећање би било 31%, јер би фонд плата за толико био већи. 
         Наравно да је Председништво СрпС-а разрадило још две резервне варијанте 
које укључују и мањи проценат, јер је урачунато октобарско повећање и израчунат 
минималац за просечних 176 сати у месецу. Међутим, тај проценат не може бити 
мањи од 24,6%. Преговори у Министарству просвете и науке су настављени данас 
у 10.00 часова и СрпС ће представљати Хаџи Здравко М. Ковач, генерални 
секретар и Слободан Брајковић, председник. 
         Председништво СрпС-а је заузело став да представници СрпС-а неће 
потписати ниједно решење које ће умањити права запослених у просвети. 
Сматрамо да смањење плата већини директора неће допринети бољем и 
савеснијем раду директора, нити ће мотивисати запослене у просвети да 
конкуришу за овај одговоран посао, јер ће наставници одељенске старешине, 
председници Синдиката и наставници са преконормним часовима имати веће 
плате од њих. Потребно је да њихова плата уважава одговорност коју имају. Такође 
и симболичко повећање плате за наставничка звања неће стимулисати запослене 
да се усавршавају у свом послу (пишу научне радове, пројекте, приручнике, 
уџбенике), већ ће одржати стару крилатицу „Радио, не радио – свира ти радио“. 
         Председништво СрпС-а је свесно да је тешко достићи ове коефицијенте када 
је у 2012. години предвиђено само 5% више пара за просвету. Међутим, од својих 
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принципа не одустајемо, јер тиме штитимо паритет плата пре „замрзавања“. 
Коефицијенти за просвету тешко да могу бити извучени из Уредбе која важи за 
друге јавне службе. Због тога не треба бити превелики оптимиста за осетније 
повећање, јер смо и даље „под будним оком“ ММФ-а. Поготово што је Влада РС 
увезала плате у јавном сектору и пензије и сваки проценат повећања изазива 
„тектонски покрет“ и рупу у буџету. Нажалост, ова минимална понуда у 
предизборној години показује да је образовни систем близу колапса и да без нове 
мреже школа и рационализације која кошта због стимулативних отпремнина, неће 
бити битнијих побољшања материјалног положаја запослених у просвети. 
         СрпС неће одустати у борби за права свих запослених у просвети и 
присуствоваће свим разговорима и преговорима. Неће их попут УСПРС 
опструисати, најављивати и отказивати штрајкове, доводећи чланство у забуну, 
нити из потаје оптуживати друге као УСПРС због издаје интереса просветара. 
         Уосталом, ширење чланства СрпС-а у јужној и централној Србији показује да 
смо и даље у праву у својим захтевима и активностима.  
 
Београд, 04.10.2011.год.                                               проф. Мирољуб Бјелетић 
                                                                                    члан Председништва СрпС-а 
 
 
 
 


